
Protokół  
P r o t o k ó ł  nr  XXII/2012 

z obrad XXII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku,  
która odbyła się w dniu  31 maja 2012r.  
w sali Rajców Urzędu Miasta w Kłodzku 

 

 
Sesja  rozpoczęła  się o godz. 12:10. 

 
1. Otwarcie obrad XXII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku Pan Piotr Brzostowicz 

mówiąc: „Otwieram obrady XXII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku”.  

 

Następnie minutą ciszy uczczono pamięć zmarłego Pana Janusza Cykowskiego – radnego Rady 

Miejskiej w Kłodzku II kadencji. 

 

Pan Przewodniczący serdecznie przywitał Państwa radnych, Panów Burmistrzów, zaproszonych 

gości, szczególnie serdecznie powitał  uczniów klasy 6c Szkoły Podstawowej Nr 3 w Kłodzku, 

wszystkich kłodzczan, kierowników i pracowników urzędu miasta oraz przedstawicieli środków 

publicznego przekazu. 

 
2. Stwierdzenie waŜności obrad sesji. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz stwierdził, iŜ obecnych jest na sali 18 radnych, co 

stanowi wymagane kworum do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Radny Pan Adam Kwas przybył o godz. 13:15, radna Pani Zdzisława Górska o godzinie 13:45 

wówczas stan rady wynosił 20 radnych.  

Nieobecny podczas sesji radny Pan Armin Jarosz. 

 

3. Wybór sekretarzy sesji. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz na sekretarza sesji zaproponował kandydaturę radnej 

Pani Jolanty Kobak, innych propozycji nie zgłoszono. Rada jednogłośnie 18 głosami „za” poparła 

kandydaturę radnej, tym samym powołując Ją na sekretarza obrad XXII sesji Rady Miejskiej  

w Kłodzku.  

 

Głos zabrała radna Pani ElŜbieta śytyńska, która serdecznie powitała przybyłych uczniów na 

obrady XXII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. Korzystając z okazji złoŜyła dzieciom najserdeczniejsze 

Ŝyczenia z okazji Dnia Dziecka, samych słonecznych dni, radości, spełnienia marzeń, aby w kaŜdej 

sytuacji pozostały sobą i aby głośno wyraŜały swoje myśli. 

Pani radna wręczyła dzieciom drobne upominki. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz dołączył się do Ŝyczeń wraz z całą Radą Miejską  

w Kłodzku.  

Burmistrz Miasta Pan Bogusław Szpytma uznał, Ŝe w związku z tak szczytną obecnością młodego 

pokolenia, które patrzy na radnych i burmistrzów dzisiejsze obrady odbędą się w wyjątkowo 

dobrym nastroju i wyjątkowo dobrym savoir-vivre. 
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Zastępca Burmistrza Pan Henryk Urbanowski zaproponował zmianę porządku obrad,  

a mianowicie: 

- zdjęcie punktu 14 z porządku obrad czyli projektu uchwały znajdującego się na druku nr 249  

w sprawie stwierdzenia zgodności projektu zmiany „Miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obszaru przy ulicy Wyspiańskiego w Kłodzku” z ustaleniami „Studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Kłodzko”, 

- zdjęcie punktu 15 z porządku obrad czyli projektu uchwały znajdującego się na druku nr 250  

w sprawie uchwalenia zmiany „Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru przy 

ulicy Wyspiańskiego w Kłodzku”, 

- zdjęcie punktu 20 z porządku obrad  czyli projektu uchwały znajdującego się na druku nr 255  

w sprawie wyraŜenia woli uruchomienia procedury koncesyjnej, 

- wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały znajdującego się na druku nr 264 w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Kłodzko. 

Radny Pan Tomasz śabski poprosił o uzasadnienie powodu zdjęcia ww. projektów uchwał z obrad  

dzisiejszej sesji. 

Zastępca Burmistrza Pan Henryk Urbanowski wyjaśnił, Ŝe projekt uchwały na druku nr 264 był 

juŜ dwa razy zdejmowany z porządku obrad sesji, był juŜ przedstawiany na komisjach, gdzie został 

szeroko przeanalizowany i przedyskutowany stąd propozycja wprowadzenia do porządku obrad.  

Burmistrz Miasta Kłodzka Pan Bogusław Szpytma wyjaśnił przyczynę zdjęcia trzech projektów 

uchwał, otóŜ projekt na druku nr 255 zostaje wycofany na stałe, natomiast dopracowania 

wymagają uchwały mówiące o planie zagospodarowania przestrzennego na ulicy Wyspiańskiego, są 

to dwie uchwały; pierwsza mówiąca o zgodności ze studium, a później juŜ szczegółowa uchwała. 

 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz podziękował za wyjaśnienia, po czym przystąpił do  

głosowania zaproponowanych mian. 

� Zdjęcie punktu 14 z porządku obrad czyli projektu uchwały znajdującego się na druku nr 249  

Głosowanie: za – 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

(Nie głosowali nieobecni na sali obrad: Z. Górska, A. Kwas. A. Jarosz) 

Projekt uchwały na druku nr 249 zdjęto z obrad sesji.  

� Zdjęcie punktu 15 z porządku obrad czyli projektu uchwały znajdującego się na druku nr 250  

Głosowanie: za – 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

(Nie głosowali nieobecni na sali obrad: Z. Górska, A. Kwas. A. Jarosz) 

Projekt uchwały na druku nr 250 zdjęto z obrad sesji.  

� Zdjęcie punktu 20 z porządku obrad czyli projektu uchwały znajdującego się na druku nr 255  

Głosowanie: za – 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

(Nie głosowali nieobecni na sali obrad: Z. Górska, A. Kwas. A. Jarosz) 

Projekt uchwały na druku nr 255 zdjęto z obrad sesji.  

� Wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały znajdującego się na druku nr 264 w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Kłodzko. 

Głosowanie: za – 17, przeciw – 0, wstrzymało się – 1.  

(Nie głosowali nieobecni na sali obrad: Z. Górska, A. Kwas. A. Jarosz) 

Projekt uchwały na druku nr 264 wprowadzono do porządku obrad sesji.  
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Pan Przewodniczący zaproponował, aby projekt  uchwały na druku nr 264 procedować w punkcie 

14 porządku obrad pozostałe punkty otrzymują kolejną numerację. 

Innych propozycji do porządku obrad nie wniesiono zatem Pan Przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie porządku obrad XXII sesji Rady Miejskiej wraz z wcześniej przyjętymi 

poprawkami. 

Głosowanie: za – 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

(Nie głosowali nieobecni na sali obrad: Z. Górska, A. Kwas. A. Jarosz). 

Porządek obrad został przyjęty i przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XXII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 
2. Stwierdzenie waŜności sesji. 
3. Wybór sekretarzy sesji. 
4. Zatwierdzenie protokołu z XXI sesji. 
5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami.  
6. Przygotowanie miasta do sezonu turystycznego. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Sponsor Sportu Kłodzkiego” za 2011 rok, druk 

nr 262. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Mecenas Kultury Kłodzkiej” za 2011 rok, druk 

nr 263. 
9.  Wręczenie dyplomów i medali „Sponsor Sportu Kłodzkiego” oraz „Mecenas 

Kultury Kłodzkiej”. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zgodności projektu miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu wielkopowierzchniowego obiektu handlowego,  
o powierzchni sprzedaŜy powyŜej 2000m2, połoŜonego w Kłodzku przy ul. Spółdzielczej  
i ul. Dusznickiej z ustaleniami „studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta Kłodzka”, druk nr 245. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu wielkopowierzchniowego obiektu handlowego, o powierzchni 
sprzedaŜy powyŜej 2000m2, połoŜonego w Kłodzku przy ul. Spółdzielczej i ul. Dusznickiej, 
druk nr 246. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zgodności projektu zmiany części „Miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego terenu połoŜonego między: Rzeką Nysą Kłodzką, 
ulicą Śląską, terenami kolei, ulicą Wojciecha Korfantego, Rzeką Nysą Kłodzką, ulicą 
Podgrodzie, granicami fortu Owcza Góra, zabudową przy ul. Śląskiej, ulicą Karola Miarki, 
ulicą Henryka Sienkiewicza, ulicą Kwiatową, potokiem Jawornik, granicami miasta, 
terenami wojskowymi i ulicą Stanisława Wyspiańskiego w Kłodzku” oraz części 
„Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu zabudowy mieszkaniowej 
obszaru osiedla „Owcza Góra” w Kłodzku” w zakresie zmiany przeznaczenia terenów 
bezpośrednio przyległych do fortu Owcza Góra oraz terenów przy ul. Śląskiej z ustaleniami 
„Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Kłodzko”, 
druk nr 247. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany części „Miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu połoŜonego między: Rzeką Nysą Kłodzką, ulicą Śląską, terenami 
kolei, ulicą Wojciecha Korfantego, Rzeką Nysą Kłodzką, ulicą Podgrodzie, granicami fortu 
Owcza Góra, zabudową przy ul. Śląskiej, ulicą Karola Miarki, ulicą Henryka Sienkiewicza, 
ulicą Kwiatową, potokiem Jawornik, granicami miasta, terenami wojskowymi i ulicą 
Stanisława Wyspiańskiego w Kłodzku” oraz części „Miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu zabudowy mieszkaniowej obszaru osiedla „Owcza Góra” w Kłodzku” 
w zakresie zmiany przeznaczenia terenów bezpośrednio przyległych do fortu Owcza Góra 
oraz terenów przy ul. Śląskiej, druk nr 248. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Kłodzko, druk nr 
264. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 
Kłodzko na lata 2012 – 2023, druk nr 251. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budŜetu Gminy Miejskiej Kłodzko na 2012 
rok, druk nr 252. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu Wspierania Rodziny dla Gminy Miejskiej 
Kłodzko na lata 2012 – 2014, druk nr 253. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania  
i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi,  oraz 
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szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak równieŜ 
trybu ich pobierania, druk nr 254. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Szkolnego Schroniska MłodzieŜowego im. Mariusza 
Zaruskiego w Kłodzku, druk nr 256. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Kłodzku nr XXIV/208/2008  
z dnia 26 czerwca 2008r.  w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 257. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „ZałoŜeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 
elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Miejskiej Kłodzko”, druk nr 258. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu 
uŜytkowego połoŜ. przy ul. Grottgera 8 w Kłodzku przez Burmistrza Miasta Kłodzka  
z dotychczasowym najemcą w trybie bezprzetargowym na czas nieokreślony, druk nr 259. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierŜawy 
nieruchomości przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowymi dzierŜawcami w trybie 
bezprzetargowym, druk nr 260.  

24. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Kłodzka, druk nr 
261. 

25. Interpelacje i zapytania radnych.  
26. Wnioski i oświadczenia radnych.  
27. Sprawy róŜne. 
28. Zakończenie sesji. 

 
 

4. Zatwierdzenie protokołu z XXI sesji. 
 
Uwag do protokołu nie wniesiono przyjęto go jednogłośnie 18 głosami „za”. 
 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami (zał. nr 1).  

Zapytań do sprawozdania nie stwierdzono. 
 

6. Przygotowanie miasta do sezonu turystycznego (zał. nr 2). 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poinformował, Ŝe temat radnym jest dobrze znany, 

dyskutowany był podczas komisji. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 
7. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Sponsor Sportu Kłodzkiego” za 2011 

rok, druk nr 262 (zał. nr 3). 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił o przedstawienie opinii komisji merytorycznych. 

Przewodnicząca Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radna Pani Danuta Kołt 

poinformowała o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały znajdującego się na druku nr 262, 

pozytywną opinię wydała równieŜ Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki.  

Uwag i zapytań nie wniesiono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały przedłoŜonej na 

druku nr 262.  

Głosowanie: za – 18, przeciw – 0, wstrzymało się - 0.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXII/232/2012 (zał. nr 4). 

(Nie glosowali nieobecni na sali obrad: A. Jarosz, Z. Górska, A. Kwas).  

 
8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Mecenas Kultury Kłodzkiej” za 2011 

rok, druk nr 263 (zał. nr 5). 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił o przedstawienie opinii komisji merytorycznych. 

Przewodnicząca Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radna Pani Danuta Kołt 

poinformowała o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały w sprawie nadania tytułu 
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„Mecenas Kultury Kłodzkiej” za 2011 rok, pozytywną opinię wydała równieŜ Komisja Zdrowia, 

Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki.  

Uwag i zapytań nie wniesiono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały przedłoŜonej na 

druku nr 263.  

Głosowanie: za – 18, przeciw – 0, wstrzymało się - 0.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXII/233/2012 (zał. nr 6). 

(Nie glosowali nieobecni na sali obrad: A. Jarosz, Z. Górska, A. Kwas).  

 
9.  Wręczenie dyplomów i medali „Sponsor Sportu Kłodzkiego” oraz „Mecenas 

Kultury Kłodzkiej”. 

Głos zabrał Burmistrz Miasta Kłodzka Pan Bogusław Szpytma. Zwracając się do wszystkich 

zebranych podkreślił, Ŝe następuje waŜny moment w Ŝyciu społecznym naszego miasta jakim jest 

wyróŜnienie tych, którzy nie tylko dobrze prowadzą swoje przedsiębiorstwa, ale chcą równieŜ 

podzielić się z tymi, którzy potrzebują pieniędzy, wsparcia - szczególnie młodzieŜ, po to aby móc 

kształcić swoje talenty.  

Burmistrz Miasta Kłodzka Pan Bogusław Szpytma  z  ogromnym zaszczytem i przyjemnością 

wręczył dyplomy i medale Mecenasa Kultury Kłodzkiej za 2011 rok następującym osobom: 

Pana Ryszard Bilan otrzymał złoty medal „Mecenasa Kultury Kłodzkiej”  w kategorii za największy 

wkład rzeczowy w działania kulturalne i ochronę zabytków. 

Pan Tadeusz Bis - Dyrektor Oddziału Banku PKO BP w Kłodzku otrzymał srebrny medal „Mecenasa 

Kultury Kłodzkiej” w kategorii za największy wkład finansowy we współfinansowanie podmiotów  

i przedsięwzięć kulturalnych i artystycznych. 

Państwo ElŜbieta i Czesław Pogodwie otrzymali brązowy medal „Mecenasa Kultury Kłodzkiej”  

w kategorii za największy wkład finansowy we współfinansowanie podmiotów i przedsięwzięć 

kulturalnych i artystycznych. 

Państwo Teresa i Wiktor Wolfsonowie otrzymali brązowy medal „Mecenasa Kultury Kłodzkiej”  

w kategorii za największy wkład finansowy we współfinansowanie podmiotów i przedsięwzięć 

kulturalnych i artystycznych. 

WyróŜnienia otrzymali: 

Przedsiębiorstwo Piekarsko – Cukiernicze „Bagietka” Machela. 

Centrum Nauki i Biznesu „śak”. 

Zakład Piekarniczo – Cukierniczy „Kajzerka” Pan Zdzisław Jasiński. 

Sala Zabaw „Jaś” – Pani ElŜbieta śółty. 

Państwo Valerie i Laurent Jordan. 

 
Pan Burmistrz przywitał przybyłą na obrady sesji Poseł na Sejm RP Panią Annę Zalewską. 
 
Tytuł Sponsora Sportu Kłodzkiego za 2011 rok otrzymali: 

Pan Jerzy Sierakowski - złoty medal. 

„Kłodzkodis” Sp. z o.o. - srebrny medal. 

ZETKAMA S.A. w Ścinawce  Średniej - srebrny medal. 

Bank Spółdzielczy w Kłodzku - brązowy medal. 

DORAL Sp. j. P. Chmielewski, R. Kalinowski, J. Sierakowski - brązowy medal. 
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WyróŜnienia otrzymali: 

Firma Mobiltel BKZ Sp. j. Zbigniew i Beata Śmiechowscy. 

„Bielinex Beton” Pan  Tomasz Grzesiak. 

„Apteka Bystrzycka” Pan Olgierd Narowski i Pani Halina Lawrentowicz. 

„Usługi Poligraficzne DTP”  Magdalena i Waldemar Barczewscy. 

 
Przerwa w obradach od godz. 12:45 do godz. 13:15. 

 
Po przerwie głos zabrała Przewodnicząca Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radna 

Pani Danuta Kołt, która poprosiła o ponowną przerwę w sesji podczas której odbędzie się 

posiedzenie komisji, niezbędne w celu wydania opinii do trzech projektów uchwał.  

W związku z powyŜszym wnioskiem Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz ogłosił przerwę  

w obradach.  

 

Przerwa w obradach od godz. 13:18 do godz. 13:40. 

  

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz wznowił obrady po przerwie. 

W sesji uczestniczy 19 radnych. 

Nieobecni radny A .Jarosz i Z. Górska.  
 
 

10. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zgodności projektu miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu wielkopowierzchniowego obiektu 

handlowego, o powierzchni sprzedaŜy powyŜej 2000m2, połoŜonego w Kłodzku 

przy ul. Spółdzielczej i ul. Dusznickiej z ustaleniami „studium uwarunkowań  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Kłodzka”, druk nr 245 (zał. 

nr 7). 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił o przedstawienie opinii komisji merytorycznych. 

Przewodnicząca Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radna Pani Danuta Kołt 

poinformowała o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały znajdującego się na druku nr 245. 

Pozytywną opinię wydała równieŜ Komisja Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego o czym poinformował przewodniczący komisji radny Pan Zygmunt śerkowski.  

Uwag i zapytań nie wniesiono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały przedłoŜonej na 

druku nr 245.  

Głosowanie: za – 11, przeciw – 7, wstrzymało się - 1.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXII/234/2012 (zał. nr 8). 

(Nie glosowali nieobecni na sali obrad: A. Jarosz, Z. Górska).  

 
11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu wielkopowierzchniowego obiektu handlowego,  

o powierzchni sprzedaŜy powyŜej 2000m2, połoŜonego w Kłodzku przy  

ul. Spółdzielczej i ul. Dusznickiej, druk nr 246 (zał. nr 9). 
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Głos zabrał Burmistrz Miasta Kłodzka Pan Bogusław Szpytma. Poinformował, Ŝe bardzo duŜo 

emocji  budziły zmiany planu zagospodarowania przestrzennego. Te emocje wyraŜają się  

w róŜnego rodzaju działaniach grup, które chcą lub nie chcą takiego kierunku rozwoju. Po 

dogłębnym przeanalizowaniu sytuacji w mieście zgadza się Pan Burmistrz z tym, Ŝe rozwój  

w kierunku wielkiej  powierzchni na tę chwilę nie jest zbyt dobrym rozwiązaniem dla miasta 

Kłodzka. Będzie prosił Państwa radnych aby wziąć tą opinię pod uwagę. PoniewaŜ emocje sięgały 

zenitu równieŜ pod ratuszem, kiedy byliśmy w róŜnego rodzaju sytuacjach medialnych Pan 

Burmistrz przeprosił Panią poseł Zalewską za to jeŜeli poczuła się obraŜona – nie to było zamiarem 

Pana Burmistrza. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił o przedstawienie opinii komisji merytorycznych. 

Przewodnicząca Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radna Pani Danuta Kołt 

poinformowała o negatywnej opinii komisji do projektu uchwały znajdującego się na druku nr 246 

stosunkiem głosów: za – 0, przeciw – 5 wstrzymało się – 5.  

Negatywną opinię wydała równieŜ Komisja Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego o czym poinformował przewodniczący komisji radny Pan Zygmunt śerkowski.  

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poinformował, Ŝe w chwili obecnej naleŜy przegłosować 

uwagi, które zostały nieuwzględnione przez Burmistrza Miasta Kłodzka, poprosił o odczytanie 

nieuwzględnionych uwag przez Kierownika Wydziału Mienia Pana Rafała Batoga.  

Kierownik Wydziału Mienia Planowania Przestrzennego i Architektury Pan Rafał Batóg 

poinformował, Ŝe przed przedstawieniem uwag nieuwzględnionych złoŜy krótką informację na 

temat zmiany planu miejscowego. I tak; z wnioskiem o rozbudowę istniejącego obiektu 

handlowego E. Leclerc przy ul. Spółdzielczej i ul. Dusznickiej  w Kłodzku do wielkości powierzchni 

sprzedaŜy powyŜej 2000m2 wystąpiła do Burmistrza Miasta Kłodzka firma E. Leclerc Pergranso  

Sp. z o. o z Warszawy. Uwzględnienie tego wniosku wymagało dokonania zmiany ustaleń „studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Kłodzka” oraz części 

„miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru południowo – zachodniej części 

miasta Kłodzka”. W sprawie przystąpienia do zmiany ustaleń studium została podjęta uchwała nr 

XLVII/488/2010 Rady Miejskiej w Kłodzku z dnia 28 stycznia 2010 roku, a później sporządzony 

projekt zmiany ustaleń studium został uchwalony uchwałą nr IV/47/2011 Rady Miejskiej w Kłodzku 

z dnia 27 stycznia 2011 roku. Do sporządzenia projektu zmiany ustaleń planu miejscowego 

przystąpiono na podstawie uchwały nr V/54/2011 Rady Miejskiej w Kłodzku z dnia 24 lutego 2011r. 

Projekt zmiany ustaleń planu miejscowego sporządzono w trybie opracowania projektu 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, zgodnie z wymogami art. 17 i art. 27 

ustawy z dnia 27 marca 2003r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym.  

Sporządzony projekt planu miejscowego, wraz z „prognozą oddziaływania na środowisko” uzyskał 

pozytywną opinię stosowanych organów administracji i instytucji, w tym m.in.: Miejskiej Komisji 

Urbanistyczno – Architektonicznej, Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska we Wrocławiu, 

Prezesa Urzędu Komunikacji Elektronicznej we Wrocławiu i Starosty Kłodzkiego. Projekt został 

uzgodniony z właściwymi organami administracji, w tym m.in. z: Zarządem Województwa 

Dolnośląskiego, Wojewodą Dolnośląskim, Zarządem Powiatu Kłodzkiego, Dolnośląskim 

Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków oraz Dyrektorem Regionalnego Zarządu Gospodarki 

Wodnej we Wrocławiu jak równieŜ z zarządcami sieci infrastruktury technicznej oraz właściwymi 

organami wojskowymi w zakresie ochrony granic oraz bezpieczeństwa Państwa.  
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Projekt planu miejscowego, wraz z „prognozą oddziaływania na środowisko”, był wyłoŜony do 

publicznego wglądu w dniach od 28 grudnia 2011r. do 30 stycznia 2012r., a dyskusja publiczna nad 

przyjętymi w nim rozwiązaniami odbyła się 27 stycznia 2012r. Termin składania uwag do projektu 

planu miejscowego został ustalony do 15 lutego 2012r. O powyŜszym społeczność lokalna została 

powiadomiona ogłoszeniem Burmistrza Miasta Kłodzka z dnia 15 grudnia 2011r., które było 

wywieszone na tablicy ogłoszeń Urzędu Miasta oraz opublikowane w prasie lokalnej w tygodniku 

Euroregio Glacensis nr 51/723 z dnia 21 grudnia 2011r.  Uwagi zgłoszone do projektu planu 

miejscowego zostały rozpatrzone przez Burmistrza Miasta Kłodzka w trybie wydanego Zarządzenia 

z dnia 6 marca 2012r. Uwaga wniesiona przez firmę Pergranso sp. z o.o. z Warszawy została 

uwzględniona i wprowadzona do projektu planu miejscowego. Natomiast nie zostało 

uwzględnionych 206 jednobrzmiących uwag zgłoszonych przez osoby fizyczne i prawne oraz 

jednostki organizacyjne nieposiadające osobowości prawnej, które podwaŜały celowość i zasadność 

ustaleń w tym zakresie zarówno „studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta Kłodzka”, jak równieŜ sporządzonego projektu planu miejscowego. 

Przedstawiając powyŜsze naleŜy stwierdzić, Ŝe przy sporządzaniu projektu planu miejscowego 

zostały dochowane wszystkie wymogi procedury formalno – prawnej, określone w ustawie z dnia 

27 marca 2003r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. W sytuacji tej projekt planu  

miejscowego spełnia warunki do jego uchwalenia przez Szanowną Radę.  

Po wyłoŜeniu planu zostały zgłoszone uwagi w wyniku rozpatrzenia pozostały nieuwzględnione 

jednobrzmiące uwagi, które zgodnie z ustawą o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym 

stanowią załącznik nr 2 do uchwały i stanowić będą przedmiot głosowania przed ostatecznym 

uchwaleniem planu.  

Pan Rafał Batóg zwrócił uwagę na to, Ŝe głosowanie niezgodne z rozstrzygnięciem burmistrza 

skutkować będzie ponowieniem procedury planistycznej w niezbędnym zakresie.  

Pan Kierownik przystąpił do odczytania treści uwagi, tak jak juŜ wspomniał ona jest takiej samej 

treści co do kropek i przecinków uŜytych w tekście tej uwagi,  a następnie wymieni  z imienia  

i nazwiska oraz z nazwy osoby, które tę uwagę złoŜyły i tak; 

Uwagi do rozwiązań przyjętych w projekcie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu wielkopowierzchniowego obiektu handlowego o powierzchni sprzedaŜy 

powyŜej 2000m2 połoŜonego w Kłodzku przy ul. Spółdzielczej i ul. Dusznickiej wraz  z prognozą 

oddziaływania na środowisko. Zgodnie z art. 18 ustawy z dnia 27 marca 2003r. o planowaniu  

i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. nr 80, poz. 717 ze zm.) wnoszę następujące uwagi do 

ww.  wymienionego projektu wyłoŜonego do publicznego wglądu w dniach od 28 grudnia 2011r.  do 

30 stycznia 2012r.  

Treść uwagi: 

1. Ograniczenie funkcji handlowej do 2000m2. 

2. Uzasadnienie uwagi. Ograniczenie powierzchni handlowej do 2000m2 zmniejszy zagroŜenie dla 

lokalnego handlu z powodu potencjalnego powstania kolejnego handlowego obiektu 

wielkopowierzchniowego. Uwzględnienie uwagi jest zgodne z obowiązującym studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Kłodzka. 

Pod treścią tej uwagi podpisały się następujące osoby: 

Krystyna Skorobohata, Wacław Wiekiera, Kazimierz Fleszer, Magdalena Dyl, Marianna Kania, 

Małgorzata Kamińska, Jarosław Syper, Katarzyna Neumann, Violetta Kolonko, Krystyna Sadowska, 
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ElŜbieta Śpiewak, Monika ZamŜycka, Piotr Chałupka, Marta Kubielas, Joanna Błaszczyk, Stanisław 

Wołk, Krzysztof Wilk, Anna Wilk, Bogusława Wesołowska, Maria Skoczylas, Cecylia Góralska, 

ElŜbieta Wołk, Małgorzata Gmerek, Emilia Szafarska, Ewa Mazur – Karpowicz, Monika Mistarz, 

Jędrzej Szydłowski, Małgorzata Cieszyński, Wioletta Klimek, Krzysztof Skrypnik, Beata Wawryków, 

Dariusz Wawryków, Beata Wajsowicz, Wojciech Rosenau, Piotr Machyński, Marcin Kozieł, Witold 

Ferenc, Łukasz Dajek, Zdzisław Dobski, Anna Sowa, Irena Dankowska, Agnieszka Budnik, Marian 

Gusławski, Piotr Gabryliszyn, Katarzyna Tracz, Mirosław Tracz, Zdzisław Wrzeszcz, Marta 

Cieszyński, ElŜbieta Wrzeszcz, Sabina Wrzeszcz, Gabriela Jaśkiewicz, Wiesław Jaśkiewicz, Zofia 

Jaśkiewicz, Danuta Rabczuk, Kamila Knopek, Andrzej Stępień, Mariusz Michalski, Arkadiusz 

Wojtaczka, Grzegorz Gargała, Dorota Ziaja, Janusz Janowski, Anna Gabryliszyn, Mariusz Gołda, 

Beata Kwaśniewska, Dariusz Radkiewicz, Monika Radkiewicz, Konrad Nadolny, Szymon Krupa, 

Edward Kołacz, Jarosław Dobski, Zbigniew Lasota, Justyna Sibielec, Renata Motylewska, Marta 

Groń, Jacek Machyński, ElŜbieta Pluta, Rafał Bartyzel, Grzegorz Łuczaj, Teresa Wiącek, Mariusz Bil, 

Ryszard Cichowski, Tadeusz Kwinta, Arkadiusz Strug, „ZAPIEKANKA” Tadeusz Rączkowski, 

„KWIATY” Janina Wroniarska, HANDEL DETALICZNY Lucyna Chromińska Irena Kisiel, 

PRZEDSIĘBIORSTWO HANDLOWO – USŁUGOWE „KOLIBER” s. c. Anna Foryś Robert Łyk, P.H. 

„POLLUKS” Beata Smolińska, „M&J” Marek Mikulicz, HANDEL DETALICZNY art. wielobranŜowymi 

Maria Pachuta, DARTEL Dariusz Nowak Agent-Mobile Mix Sp. z o. o., ZAKŁAD ZEGARMISTRZOWSKI 

Zbigniew Jakimiszyn, SKLEP WIELOBRANśOWY Małgorzata Orłowska, „GALIMATIAS” Aneta 

Babirecka, AGENCJA INFORMACJI GOSPODARCZEJ S.C. A. Skrzypczyk J. Chorób, 

„DOLNOŚLĄZACZKA” Rękodzieło Ludowe i Artystyczne Rafał Borowiec, „CORADO” Sklep 

WielobranŜowy Krystyna Tomaszewska, SEXY WOMEN Krzysztof Donat, „DAMPIS” Teresa 

Piskorowska, Sklep „DANA” Danuta Górnicka, Przedsiębiorstwo WielobranŜowe Piotr CH-ARA, Piotr 

Wójcik, PRACOWNIA ZEGARMISTRZOWSKA Mariusz Paszkiewicz, Przedsiębiorstwo Usługowo – 

Handlowe Małgorzata Staniów, PHU „MARS” Sklep OgólnospoŜywczy Marian Sitarz, „WOW” Sp.  

z o.o., APTEKA „Pod Jeleniem” Mirosław Osicki, BIURO KONSULTINGOWE Artur Kowalski, Firma 

HANDLOWO – USŁUGOWA Barbara Głaz, KSIĘGARNIA Katarzyna Beck Łucja Jasińska, HANDEL 

DETALICZNY I OBWOŹNY IMPORT – EKSPORT Adam Pańczyk, FIRMA HANDLOWO – USŁUGOWA 

„PROFI SPORT” s.c. Edyta i Artur Lemcio, BIURO PODRÓśY Giecewicz Trawel, SKLEP WARZYWA – 

OWOCE  art. spoŜywcze BoŜena Ziomek, „LOMBARD” Helena Bernacka, „FUNT” Sp. z o. o. KANTOR 

WYMIANY WALUT, SKLEP OGÓLNOSPOśYWCZY  OD „B” DO „Z” Bernarda Świadek, „WSZYSTKO 

DLA DOMU” HANDEL DETALICZNY ART. PRZEMYSŁOWYMI Katarzyna Kredzińska, F.U.H. ANDA, 

SKLEP MOTORYZACYJNY WIELOBRANśOWY Krzysztof Michalski, „MAGDA” USŁUGI KOSMETYCZNE 

Działalność Handlowa Magdalena Bromboszcz, PRZEDSIĘBIORSTWO WIELOBRANśOWE ELMET 

Iwona Bochenek, F.U.H. AGA Rafał Poręba, PRZEDSIĘBIORSTWO HANDLOWO – USŁUGOWE 

ELSTAR – MAX Robert Kraus, HANDEL WIELOBRANśOWY Maciej Świst, SANIMAT s.c. Irena, 

Wojciech WĄcior, „ARRAS” SKLEP WIELOBRANśOWY Beata Wiązowska, „NARZĘDZIAK” s.c. Dariusz 

Jeszke Emil Konopka, HURTOWNIA ART. SPOś. I PRZEM. „PIOTR” Piotr Handrychowski, FIRMA 

HANDLOWO – USŁUGOWA s.c., „MASTIFF” PRZEDSIĘBIORSTWO HANDLOWO – USŁUGOWE, SKLEP 

ART. METALOWYCH „ŚRUBOWKRĘT”  s.c. Ewa Biela Marta Bac, PRZEDSIĘBIORSTWO HANDLOWO- 

USŁUGOWE „ARTMI”  Marek Kordiak Jolanta Kordiak, HANDEL DETALICZNY I OBWOŹNY artykuły 

wielobranŜowe Import Emilia Samerdak, KANTOR WYMIANY WALUT „ECU” Piotr Bohdankiewicz, 

FIRMA HANDLOWA S.C. Jeans & Jeans Małgorzata i Roman Klimaszko, KANTOR WYMIANY WALUT 
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„CENT” Marek Marcinowski, KWIACIARNIA Mieczysław Kawalec, „ARKOM” art. Przemysłowe, 

WielobranŜowe, SpoŜywcze oraz usługi Mariola Dominikowska, BAR BASIA Danuta Podyma, FIRMA 

HANDLOWO – USŁUGOWA s.c. „MAGRO” s.c. ARTYKUŁY ELEKTRYCZNE I CHEMICZNE R .Olma,  

K. Olma, „JUBILER” Zbigniew Gałczyński, SKLEP OGÓLNOSPOśYWCZY Alina Hecht, P.H.U. KWIATY 

GraŜyna Kielar, AGAWA HANDEL WIELOBRAN. IMP. EXP. Lidia Hrachowina, SKLEP 

WILEOBRANśOWY „FALA” Aneta i Barbara Wasilewska, SKLEP WIELOBRANśOWY „ELEKTRYK” Maria 

Markiewicz, SKLEP OGÓLNOSPOśYWCZY ”CYTRUSEK” Magdalena Świętochowska, Agnieszka 

Szczygieł, Rafał Radwański, Teresa Szprych, PHU Teresa Gabrysiak, Małgorzata Leśniak SPRZEDAś 

DETALICZNA, HANDEL OBWOŹNY Leopold Kurczyk, HANDEL ARTYKUŁAMI PRZEMYSŁOWYMI Robert 

Ilski, PHU „KRZYSZTOF” Art. WielobranŜowe IMPORT – EXPORT Krzysztof Hanusyk, Paula Łoj, Alicja 

Bil, FIRMA USŁUGOWO - HANDLOWA AGD-RTV „ELDOM” BoŜena Wawryka Andrzej Lizurej, 

WIELKOPOLSKIE WĘDLINY SP. Z O.O., BAJA Sp. z o.o., „JES-POL” Sp. z o.o. Sklep SpoŜywczy nr 

12, FIRMA HANDLOWA CMC SKLEP ZOOLOGICZNY Mieczysław Cygnarowicz, SKLEP 

WIELOBRANśOWY „ANIA” Anna Cichoń. SKLEP WIELOBRANśOWY „BAZAR III” Halina Sudnik, F.H. 

IMPORT EXPORT Roman Rzeszotalski, Turowska Marianna, SKLEP WILOBRANśOWY FIRANY, 

ZASŁONY Maria WoŜniak, SKLEP WIELOBRANśOWY „BAZAR I” Małgorzata Pietruszkiewicz, Artur 

Cichowski, Grzegorz Cichowski, Krzysztof Zięba, Adrian Wójcik, Anna Ryba, Aneta Janoszek, Daria 

Musiał, BoŜena Staniszewska, Agnieszka Pielichata, Krystyna Hamela, Izabela Bury, ElŜbieta 

Komisarek, Piotr Dobosz, Izabela Ostawska, Danuta Michalska – Gilewska, Małgorzata 

Chmielewska, Krystyna Niedzielska, Anna Odrowska, Robert Gilewski, Artur Dybaś, Arkadiusz 

Chojnacki, Anna Dobska, Dorota LeŜdŜej, Kami Dybaś, Magdalena Płuska, Dariusz Albiński, Aneta 

Gontarska, Agnieszka StróŜ, Kamila Oś, Edyta Jamróg, Anna Kozicz, Katarzyna Danielecka, Dariusz 

Woźniak, Marek Błachuta, Anna Małecka. 

Nie podlegały rozpatrzeniu uwagi wniesione przez osoby, których dane osobowe nie moŜna  było 

zidentyfikować.  

Z treści rozstrzygnięcia, które jest zapisane w punkcie 2 zgłoszone uwagi określone w ust. 1 

niniejszego paragrafu są niezgodne z obowiązującymi ustaleniami „studium uwarunkowań  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Kłodzka” oraz pozostają w wyraźnej 

sprzeczności z wcześniej podjętymi decyzjami planistycznymi Rady Miejskiej w Kłodzku.  

Pan Rafał Batóg wymienił wszystkie nazwiska do uwagi, która nie została uwzględniona przez 

Burmistrza Miasta Kłodzka przy projektowaniu tego projektu planu  miejscowego. 

 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz podziękował za przedstawione informacje po czym 

przystąpił do głosowania pytając:  kto z Państwa radnych jest za odrzuceniem pisemnie 

wniesionych uwag przedstawionych przez Pana Rafała Batoga proszę o podniesienie ręki. 

Głosowanie: za – 11, przeciw – 1, wstrzymało się - 7.  

(Nie głosowali nieobecni na sali obrad radni Z. Górska, A. Jarosz). 

Przewodniczący stwierdził, Ŝe uwagi zostały odrzucone.  
 
Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił o przypomnienie opinii komisji merytorycznych. 
 
Przewodnicząca Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radna Pani Danuta Kołt 

przypomniała o negatywnej opinii komisji do projektu uchwały znajdującego się na druku nr 246 

stosunkiem głosów: za – 0, przeciw – 5 wstrzymało się – 5.  
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Negatywną opinię wydała równieŜ Komisja Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego o czym przypomniał przewodniczący komisji radny Pan Zygmunt śerkowski.  

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały przedłoŜonej na 

druku nr 246.  

Głosowanie: za – 0, przeciw – 19, wstrzymało się - 0.  

Uchwała nie została podjęta. 

(Nie glosowali nieobecni na sali obrad: A. Jarosz, Z. Górska).  

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zgodności projektu zmiany części 

„Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu połoŜonego 

między: Rzeką Nysą Kłodzką, ulicą Śląską, terenami kolei, ulicą Wojciecha 

Korfantego, Rzeką Nysą Kłodzką, ulicą Podgrodzie, granicami fortu Owcza Góra, 

zabudową przy ul. Śląskiej, ulicą Karola Miarki, ulicą Henryka Sienkiewicza, ulicą 

Kwiatową, potokiem Jawornik, granicami miasta, terenami wojskowymi i ulicą 

Stanisława Wyspiańskiego w Kłodzku” oraz części „Miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu zabudowy mieszkaniowej obszaru 

osiedla „Owcza Góra” w Kłodzku” w zakresie zmiany przeznaczenia terenów 

bezpośrednio przyległych do fortu Owcza Góra oraz terenów przy ul. Śląskiej  

z ustaleniami „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta Kłodzko”, druk nr 247 (zał. nr 10). 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił o przedstawienie opinii komisji merytorycznych. 

Przewodnicząca Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radna Pani Danuta Kołt 

poinformowała o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały znajdującego się na druku nr 247. 

Pozytywną opinię wydała równieŜ Komisja Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego o czym poinformował przewodniczący komisji radny Pan Zygmunt śerkowski.  

Uwag i zapytań nie stwierdzono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały przedłoŜonej na 

druku nr 247.  

Głosowanie: za – 11, przeciw – 0, wstrzymało się - 7.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXII/235/2012 (zał. nr 11). 

(Nie glosowali nieobecni na sali obrad: A. Jarosz, Z. Górska, Z. Duda).  

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany części „Miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu połoŜonego między: Rzeką Nysą 

Kłodzką, ulicą Śląską, terenami kolei, ulicą Wojciecha Korfantego, Rzeką Nysą 

Kłodzką, ulicą Podgrodzie, granicami fortu Owcza Góra, zabudową przy  

ul. Śląskiej, ulicą Karola Miarki, ulicą Henryka Sienkiewicza, ulicą Kwiatową, 

potokiem Jawornik, granicami miasta, terenami wojskowymi i ulicą Stanisława 

Wyspiańskiego w Kłodzku” oraz części „Miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu zabudowy mieszkaniowej obszaru osiedla „Owcza Góra”  

w Kłodzku” w zakresie zmiany przeznaczenia terenów bezpośrednio przyległych 

do fortu Owcza Góra oraz terenów przy ul. Śląskiej, druk nr 248 (zał. nr 12). 
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Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił o przedstawienie opinii komisji merytorycznych. 

Przewodnicząca Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radna Pani Danuta Kołt 

poinformowała o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały znajdującego się na druku nr 248. 

Pozytywną opinię wydała równieŜ Komisja Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego o czym poinformował przewodniczący komisji radny Pan Zygmunt śerkowski.  

Zastępca  Burmistrza Pan Henryk Urbanowski poprosił o umoŜliwienie zabrania głosu przez 

projektanta uchwały oraz przez  Kierownika Wydziału Mienia w celu odczytania uwag, które nie 

zostały uwzględnione przez Burmistrza Miasta Kłodzka.  

Głos zabrał Pan Piotr Czuczwara projektant planu. Poinformował, Ŝe generalnie strategicznymi 

elementami było zaprojektowanie dolnej stacji kolejki łączącej fort Owcza Góra z fortem Kłodzko 

oraz zmiana  terenów naleŜących do ZETKAMY, które są przy ul. Śląskiej, oznaczone one są  

w planie symbolami A9 MWU B7 MWU przeznaczone na tereny zabudowy mieszkaniowej 

wielorodzinnej i usług oraz teren B5 P/U przeznaczony pod zabudowę obiektów produkcyjnych 

składów i magazynów oraz zabudowy usługowej. Cała procedura była przeprowadzona zgodnie  

z ustawą o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Została ona zaopiniowana i uzgodniona 

z wszystkimi organami, które juŜ były poprzednio wymieniane, które są obowiązkowe dla tej 

procedury. Została ona równieŜ wyłoŜona trzykrotnie do publicznego wglądu. Przy pierwszym 

wyłoŜeniu była jedna uwaga, przy drugim wyłoŜeniu 43 uwagi, przy trzecim wyłoŜeniu 245 uwag 

skutkiem tego nastąpiło rozstrzygnięcie uwag przez Burmistrza i w wyniku tego powstał załącznik 2 

do uchwały, w którym są nieuwzględnione uwagi to są 42 uwagi, które będą odczytane. Generalnie 

z tych uwag wynika, Ŝe dla terenów ZETKAMY dla terenu A9, B7 i B5 nie ma dopuszczonych usług 

handlu, są tylko dopuszczone usługi inne oraz dla terenu produkcyjnego B5 są dopuszczone tereny 

produkcyjne. To generalnie jest efekt zebrania wszystkich tych uwag i ich rozstrzygnięć.  

Głos zabrał Pan Rafał Batóg Kierownik Wydziału Mienia, Planowania Przestrzennego i Architektury. 

Poinformował, Ŝe w tym przypadku mamy równieŜ do czynienia z wniesioną uwagą o jednej treści. 

Pan Kierownik odczyta treści tej uwagi i wskazaniem w jakim zakresie nie została uwzględniona,  

a później wskazaniem osób wnoszących te uwagi. Są jeszcze dwie uwagi, które były bardziej 

indywidualnie składane i teŜ naleŜy je przegłosować w kolejnych osobnych głosowaniach.  

Pierwsza uwaga, która została zgłoszona i która nie została uwzględniona to uwaga firmy ZETKAMA 

złoŜona 4 lutego 2010 roku, treść tej uwagi przedstawia się następująco: W związku z wyłoŜeniem 

do publicznego wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 

zabudowy mieszkaniowej obszaru osiedla Owcza Góra w Kłodzku w zakresie zmiany przeznaczenia 

terenów bezpośrednio przyległych do fortu Owcza Góra oraz terenów przyległych do ulicy Śląskiej 

wnoszę o: 

1. Rozszerzenie projektowanej funkcji terenów stanowiących naszą własność, oznaczonych 

symbolami A9.P/U i B5.P/U tereny obiektów produkcyjnych, składów, magazynów oraz 

zabudowy usługowej o funkcję mieszkaniową takŜe z  moŜliwością  adaptacji istniejących 

obiektów na usługowo – mieszkalne oraz moŜliwość lokalizacji usług 

wielkopowierzchniowych do 2000m2. 

2. Przebudowę układu komunikacyjnego skrzyŜowania ulicy Korfantego z ul. Śląską wraz  

z przekryciem potoku Jodłownik umoŜliwiającym bezkolizyjny dostęp do projektowanych 

terenów zabudowy produkcyjno – usługowo – mieszkaniowej. 
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Ta uwaga w całości nie została uwzględniona przez Burmistrza Miasta Kłodzka rozstrzygnięciem, 

Pan Rafał Batóg zwrócił się z prośbą  o głosowanie w treści za odrzuceniem uwagi. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz zapytał: kto z Państwa radnych jest za odrzuceniem uwag 

nie uwzględnionych w części lub w całości, a przed chwilą przedstawionych proszę o podniesienie 

ręki: 

Głosowanie: za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się – 7. 

(Nie glosowali nieobecni na sali obrad: A. Jarosz, Z. Duda).  

Przewodniczący stwierdził, Ŝe uwaga została odrzucona.  

 

Następnie Pan Rafał Batóg poinformował, Ŝe kolejna treść uwagi jest jednakowa dla 

kilkudziesięciu składających  uwagę. 

Treść uwagi brzmi: 

W związku z ogłoszeniem Pana Burmistrza Miasta Kłodzka dotyczącym zmian w planie 

zagospodarowania przestrzennego m.in. terenów przy ul. Śląskiej po byłej kłodzkiej fabryce 

urządzeń technicznych zgłaszam uwagę, a mianowicie uwaŜam, Ŝe na bazie istniejących 

zabudowań w powyŜej wymienionym zakładzie powinien powstać market spoŜywczo – 

wielobranŜowy. Uwagę swoją uzasadniam tym, Ŝe moim zdaniem w tej części miasta brak jest 

sklepu spoŜywczego, a zamieszkuje w tych okolicach miasta duŜo osób starszych, chorych, którzy 

nie mają moŜliwości robić zakupów w sieci handlowej przy ulicy Noworudzkiej. 

Osoby składające tę uwagę: 

Świercz Irena, Santera Katarzyna, Zwarycz Barbara, Wieliczko Stefania, Szlęk Maria, Jadczak 

Stanisława, Gryglewicz Krystyna, Urban Danuta, Ptaszyński Mieczysław, Budzioch Robert, 

Lachwiecka Anna, Pawlak Zbigniew, Jakubiszyn Małgorzata, Janiszyn Krystyna, Smoleń Wiesław, 

Solska Marianna, Zamłyńska Katarzyna, Lipiński Waldemar, Ruda Zdzisława, Wojtowicz Stanisław, 

Lichota Janina, Bilewicz – Berezowska Janina, Budzioch Teresa i Henryk, śytnicka Zdzisława, 

Orlińska Maria, Orliński Jan, Grochowska Irena, Rucka – Kukawska Eryka, Kostuj Helena, Chłoń 

Marian, Gabrysiak Krystyna, Gabrysiak Janisław, Bugajewska Maria, Szymański Tadeusz, Wilczek 

Waleria, Niedziałka Andrzej, Kozłowska Leokadia, Michałek Feliks, Olek Olga, Szymaszek Lidia. 

 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz zapytał: kto z Państwa radnych jest za odrzuceniem uwag 

przedstawionych przez Pana Batoga proszę o podniesienie ręki: 

Głosowanie: za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się – 7. 

(Nie glosowali nieobecni na sali obrad: A. Jarosz, Z. Duda).  

Przewodniczący stwierdził, Ŝe uwaga została odrzucona.  

 

Następnie Pan Rafał Batóg poinformował, Ŝe ostatnia uwaga brzmi: 

Szanowny Panie Burmistrzu. Zgodnie z art. 18 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003r. o planowaniu 

 i zagospodarowaniu przestrzennym Prezydium Rady Izby Przemysłowo – Handlowej Ziemi 

Kłodzkiej występując w imieniu własnym oraz zrzeszonych w Izbie przedsiębiorców wnosimy uwagi 

do projektu zmiany części miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego zabudowy 

mieszkaniowej obszaru osiedla Owcza Góra w Kłodzku. W trakcie konsultacji społecznych 

związanych ze zmianami ww. części planu zagospodarowania przestrzennego dowiedzieliśmy się, Ŝe 

przewidywane zmiany obejmują wprowadzenie zapisu umoŜliwiającego powstanie kolejnego 
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marketu. Mając na uwadze dobro lokalnych przedsiębiorstw, lokalnego rynku pracy oraz 

mieszkańców, których dotyczą zmiany w planie wnosimy o dopuszczenie w planie 

zagospodarowania przestrzennego następujących działalności: budownictwo mieszkaniowe, 

działalność produkcyjna, plac zabaw, działalność turystyczna, działalność handlowa do 300m2 

powierzchni sklepowej. 

Uzasadnienie: Powstanie kolejnego sklepu powyŜej 300m2 bez wątpienia negatywnie wpłynie na 

lokalnych przedsiębiorców, w których imieniu równieŜ występujemy, spowoduje marginalizację 

drobnego handlu, niezbędnego dla zaspokojenia potrzeb niektórych grup konsumentów, wystąpi 

równieŜ zjawisko wypierania małych i średnich firm handlowych. W najbliŜszej okolicy występuje 

sklep typu Biedronka, który zaspokaja potrzeby lokalnych mieszkańców dlatego teŜ mając na 

uwadze ekonomiczny rozwój naszego miasta proponujemy ukierunkowanie go na rozwój 

działalności pod kątem budownictwa mieszkaniowego dla młodych małŜeństw, placów zabaw oraz 

działalności o charakterze turystycznym. Powstanie sklepów do 300m2 zaspokoi potrzeby 

okolicznych mieszkańców bez szwanku na funkcjonowanie działalności gospodarczej oraz likwidacji 

okolicznych sklepików i związanych z nimi miejsc pracy. Mając na uwadze ochronę interesów 

przedsiębiorstw, ochronę rynku pracy oraz zrównowaŜony rozwój terenu otaczającego planowaną 

inwestycję wyraŜamy nadzieję na pozytywne rozpatrzenie naszej prośby.  

Pan R. Batóg poinformował, Ŝe jest to uwaga, która nie została uwzględniona przez Burmistrza 

Miasta Kłodzka i prosi o przegłosowanie jej treści.  

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz zapytał: kto z Państwa radnych jest za odrzuceniem uwagi 

przedstawionej przez Pana Batoga proszę o podniesienie ręki: 

Głosowanie: za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się – 7. 

(Nie glosowali nieobecni na sali obrad: A. Jarosz, Z. Duda).  

Przewodniczący stwierdził, Ŝe uwaga została odrzucona.  

 

Więcej uwag i zapytań nie stwierdzono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały przedłoŜonej na 

druku nr 248.  

Głosowanie: za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się - 7.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXII/236/2012 (zał. nr 13). 

(Nie glosowali nieobecni na sali obrad: A. Jarosz, Z. Duda).  

 
14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Kłodzko, 

druk nr 264 (zał. nr 14). 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił o przedstawienie opinii komisji budŜetu. 

Przewodnicząca Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radna Pani Danuta Kołt 

poinformowała o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały znajdującego się na druku nr 264. 

Uwag i zapytań nie wniesiono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały przedłoŜonej na 

druku nr 264.  

Głosowanie: za – 12, przeciw – 6, wstrzymało się - 1.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXII/237/2012 (zał. nr 15). 

(Nie glosowali nieobecni na sali obrad: A. Jarosz, Z. Duda).  
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Głos zabrała Pani Anna Zalewska Poseł na Sejm RP. 
 
„Dziękuję bardzo za udzielenie głosu, w tym miejscu na szczęście chroni mnie ustawa i rzeczywiście 

mogę w dowolnym punkcie zabrać głos, a nie będę mogła uczestniczyć do końca w debatowaniu, 

bowiem będę musiała opuścić Państwa szanowne towarzystwo, a chcę kilka kwestii tych najbardziej 

gorących wypowiedzieć. 

Po pierwsze w sposób oczywisty przyjmuję przeprosiny Pana Burmistrza bo ja nie jestem 

obraŜalska, natomiast rozpoczęła się pewna procedura instytucjonalna, która  wyjaśnia całe to 

zdarzenie. Bo oczywiście radni mają z tym mało wspólnego cieszę się, Ŝe wielu wyraŜało swoje 

ubolewanie na zachowanie przede wszystkim urzędników, których było 42. Cieszę się, Ŝe doszło do 

tego zdarzenia dlatego, Ŝe  być moŜe dzisiejszego głosowania i dzisiejszej sytuacji, która w jakiś 

sposób uspakaja, jest kompromisem określonych potrzeb kupców, pewnie by nie było. Tak jak 

powiedziałam to sąd, prokuratura będzie się zajmować wyjaśnianiem tychŜe kwestii. W związku  

z tym chciałabym bardzo podziękować radnym za to, Ŝe zrozumieli kupców, bo wbrew temu co 

przez kilka miesięcy opowiadano to nie była Ŝadna akcja polityczna z mojej strony. Państwo bardzo 

dobrze wiedzą, Ŝe kontaktowałam się absolutnie ze wszystkimi grupami politycznymi i kupcy 

równieŜ po to, aby wspólnie ten problem załatwić. Musimy zrozumieć jedną rzecz i myślę, Ŝe  

w Kłodzku władze, rada muszą to teŜ zrozumieć. JeŜeli grupa mieszkańców, czy pojedynczy 

mieszkaniec odbija się od ściany urzędu miasta to gdzie ona ma pójść? Musi być ktoś kto stanie  

w ich obronie i będzie szukał róŜnego rodzaju rozwiązań. To co wydarzyło się przed urzędem 

miasta było bardzo duŜym zaskoczeniem. Ja zostałam zaproszona do audycji, zresztą odwołałam 

kilkanaście spotkań, a wcześniej toczyłam dyskusję razem z kupcami, którzy zorganizowali się  

w stowarzyszenie tak jak Pan Burmistrz sobie tego Ŝyczył Ŝeby być partnerem do rozmów.  

W absolutnym zaciszu gabinetów wydawało nam się, Ŝe wszystko tam zostanie wyłagodzone  

i będzie po prostu zwyczajnie zgoda, bo Kłodzko jest zbyt cudnym miastem, to jest równieŜ moje 

miasto – mimo, Ŝe na plakatach było napisane precz z Kłodzka do Świebodzic dlatego, Ŝe jest to 

mój okręg wyborczy. KaŜdy mieszkaniec Kłodzka, jeŜeli potrzebuje pomocy to dobrze wie, Ŝe moŜe 

się do mnie zwrócić ja nie mam prawa absolutnie odmówić mimo, Ŝe z wieloma samorządowcami 

jestem na „ty” przyjaźnię się, sprawy mieszkańców są waŜniejsze, ja niestety nie dam się poklepać 

po ramieniu i schować do szuflady jakiś problem i chciałabym Ŝeby Państwo teŜ mnie zrozumieli. Ja 

nie potrafię inaczej działać myślę, Ŝe czas aby się tutaj w Kłodzku do tego przyzwyczaić, sprawa 

człowieka, sprawa problemu jest dla mnie najistotniejszą i nawet jeŜeli w moim środowisku są inne 

zdania to niestety przekonuję do tego Ŝeby mieć zdanie, które ma słuŜyć ludziom. Nie zabierałam 

głosu przed głosowaniem celowo jest pewne niebezpieczeństwo, ja o nim nie powiem dlatego, Ŝe  

z planami zagospodarowania przestrzennego i ustawą mam często do czynienia, tam jest jedno 

małe niebezpieczeństwo, obawiam się reakcji nadzoru prawnego, natomiast ja oczywiście nie 

podpowiem nadzorowi jakie to jest niebezpieczeństwo i publicznie teŜ proszę mnie tutaj kroić na 

pewno nie wyjawię. Wie o tym Pan Burmistrz wiedzą pracownicy, którzy zajmowali się planem 

zagospodarowania przestrzennego, mam pewne wątpliwości, ale chcąc uszanować kompromis, 

który został zawarty między protestującymi kupcami, a radnymi wstrzymałam się od jakby 

dyskutowania na ten temat. Przyjmuję jednoznaczną deklarację Pana Burmistrza co do 

ograniczenia rozwoju handlu wielkopowierzchniowego. Robi tak juŜ właściwie co drugi 

samorządowiec widząc, Ŝe sytuacja bardzo często, kiedy wpuszczamy za duŜo tychŜe sklepów 
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wielkopiwerzchniowych czasami staje się nieodwracalna. Oni teraz próbują na nowo odtwarzać ten 

drobny handel, nie jest to takie proste i rzeczywiście mimo, Ŝe ustawodawca pozwala na tego 

rodzaju działania bardzo trudno jest zmienić ten przepis, nie ma takiej zgody w sejmie. To Państwo 

radni, nawet nie burmistrz, są ostatecznym elementem, który jest w stanie kreować politykę 

przestrzenną w swoim mieście i za to chce Państwu podziękować. Oczywiście proszę Państwa ja 

jestem do dyspozycji rady, ale przede wszystkim do dyspozycji mieszkańców. Moja radość z tego 

kompromisu, choć bardzo umiarkowana, nie zwalnia mnie proszę Państwa z dalszych krytycznych 

uwag wynikających z potrzeb mieszkańców Kłodzka i chcę abyście Państwo o tym wiedzieli. Bo 

naprawdę w tej chwili są to dziesiątki ludzi, którzy mają róŜnego rodzaju uwagi. JeŜeli będziecie 

chcieli Państwo bardzo rzetelnej współpracy o kaŜdej sprawie jestem w stanie rozmawiać  

w odpowiedni sposób tak Ŝeby przypomnieć mieszkańcom Kłodzka, Ŝe są obywatelami tego miasta, 

naleŜy im się, bez względu na to  czy mają rację czy nie, szacunek, rzetelna rozmowa i współpraca 

z radnymi czego Państwu na przyszłość bardzo Ŝyczę jeszcze raz dziękując wszystkim radnym za 

głosowanie w imieniu handlowców”. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz podziękował Pani poseł za udział w sesji i za zabranie 

głosu.  

Następnie głos zabrał Pan Jerzy Motyka. „Ja z tego miejsca chciałbym bardzo gorąco podziękować 

radnym, którzy głosowali pomyślnie po naszej stronie. Przeszliśmy wspólnie bardzo długą i cięŜką 

drogę tak się serce raduje, Ŝe to zrozumienie następuje i wreszcie czujemy się jedną rodziną taką 

jaką byliśmy do tej pory, bo jesteśmy z jednego miasta, spotykamy się codziennie praktycznie 

 z wieloma radnymi. Bardzo serdecznie w imieniu wszystkich handlowców którzy mogli zostać 

pokrzywdzeni powstaniem, rozbudową wielkopowierzchniowych sklepów mogli zostać po prostu 

pokrzywdzeni w ten sposób, Ŝe doszłoby do ich bankructwa tak jak stało się to w moim przypadku 

bo ja po 21 latach, nie wiem czy wszyscy radni, Państwo wiecie, jestem na etapie likwidacji mojej 

firmy branŜy RTV. Jeszcze raz z tego miejsca gorąco dziękuję”.  Oklaski  

Radny Pan Stanisław Ferenc zwracając się do wszystkich zebranych wyraził przekonanie, Ŝe 

decyzja odnośnie powierzchni uŜytkowej sklepów nie leŜy po stronie rady tylko wyłącznie po stronie 

posłów i sejmu. To nie rada podniosła powierzchnię z 400m2 do 2000 m2 tylko sejm i tutaj wszelkie 

uwagi naleŜy kierować do właściwego adresata, a nie do rady – bo to właśnie radzie odebrano 

narzędzie, a dzisiaj wymaga się od rady cudów.  

Radna Pani Jolanta Kobak stwierdziła, Ŝe przykład naszego miasta powinien być przykładem dla 

wszystkich mieszkańców Polski.   

 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miejskiej Kłodzko na lata 2012 – 2023, druk nr 251 (zał. nr 16). 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił o przedstawienie opinii komisji merytorycznych. 

Przewodnicząca Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radna Pani Danuta Kołt 

poinformowała o pozytywnej opinii komisji w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Miejskiej Kłodzko na lata 2012 – 2023, druk nr 251. 

Pozytywną opinię wydała równieŜ Komisja Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego o czym poinformował przewodniczący komisji radny Pan Zygmunt śerkowski.  

Uwag i zapytań nie wniesiono. 



 17

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały przedłoŜonej na 

druku nr 251.  

Głosowanie: za – 11, przeciw – 7, wstrzymało się - 0.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXII/238/2012 (zał. nr 17). 

(Nie glosowali nieobecni na sali obrad: A. Jarosz, Z. Duda oraz jedna osoba obecna na sali obrad).  

 
16. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budŜetu Gminy Miejskiej Kłodzko 

na 2012 rok, druk nr 252 (zał. nr 18). 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił o przedstawienie opinii komisji budŜetu. 

Przewodnicząca Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radna Pani Danuta Kołt 

poinformowała o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały mieszczącego się na druku nr  

252. 

Uwag i zapytań nie wniesiono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały przedłoŜonej na 

druku nr 252.  

Głosowanie: za – 11, przeciw – 7, wstrzymało się - 0.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXII/239/2012 (zał. nr 19). 

(Nie glosowali nieobecni na sali obrad: A. Jarosz, Z. Duda oraz jedna osoba obecna na sali obrad).  

 
17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu Wspierania Rodziny dla Gminy 

Miejskiej Kłodzko na lata 2012 – 2014, druk nr 253 (zał. nr 20). 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił o przedstawienie opinii komisji merytorycznych. 

Przewodnicząca Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radna Pani Danuta Kołt 

poinformowała o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały mieszczącego się na druku nr  

253. 

W związku z tym, Ŝe Przewodniczący Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki radny 

Pan Armin Jarosz jest nieobecny na sesji o pozytywnej opinii poinformował członek komisji 

radny Pan Adam Kwas. 

Uwag i zapytań nie wniesiono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały przedłoŜonej na 

druku nr 253.  

Głosowanie: za – 18, przeciw – 0, wstrzymało się - 0.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXII/240/2012 (zał. nr 21). 

(Nie glosowali nieobecni na sali obrad: A. Jarosz, Z. Duda oraz jedna osoba obecna na sali obrad).  

 
18. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze,  

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi,  oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat, jak równieŜ trybu ich pobierania, druk nr 254 (zał. nr 22) . 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił o przedstawienie opinii komisji merytorycznych. 

Przewodnicząca Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radna Pani Danuta Kołt 

poinformowała o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały mieszczącego się na druku nr  

254 wraz z autopoprawką. 
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Pozytywną opinię wydała równieŜ Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki o czym 

poinformował członek komisji radny Pan Adam Kwas. 

Zastępca Burmistrza Pan Henryk Urbanowski zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały. OtóŜ  

w §2 w tabeli nr 2 dla osób gospodarujących w rodzinie w opisie kolumny pierwszej wiersz pierwszy 

po słowie dochód dodano na osobę w rodzinie i w § 2 w tabeli 2 dla osób gospodarujących  

w rodzinie wierszu 5 kolumny 1 zamiast wpisu powyŜej  20% do 225% winno być powyŜej 200% 

do 225%.  

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie autopoprawki zgłoszonej 

przez Pana Burmistrza. 

Głosowanie: za – 17, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. Autopoprawkę przyjęto. 

(Nie glosowali nieobecni na sali obrad: A. Jarosz, Z. Duda, G. Wnuk, T. Ludwin).  

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały przedłoŜonej na 

druku nr 254 wraz z wcześniej przyjętą autopoprawką.  

Głosowanie: za – 17, przeciw – 0, wstrzymało się - 0.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXII/241/2012 (zał. nr 23). 

(Nie glosowali nieobecni na sali obrad: A. Jarosz, Z. Duda, G. Wnuk, T. Ludwin).  

 
Na wniosek Przewodniczącej Komisji Edukacji i Kultury Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz  

ogłosił przerwę w obradach od godz. 14:37 do godz. 15:00. 

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Szkolnego Schroniska MłodzieŜowego  

im. Mariusza Zaruskiego w Kłodzku, druk nr 256 (zał. nr 24). 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił o przedstawienie opinii komisji merytorycznych. 

Członek Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej Sportu i Turystyki radny Pan Adam Kwas 

poinformował o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały zawartego na druku nr 256 przy 

jego sprzeciwie.  

Członkowie Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej poinformowali o pozytywnej opinii 

komisji do projektu uchwały mieszczącego się na druku nr  256. 

Uwag i zapytań nie stwierdzono.  

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały przedłoŜonej na 

druku nr 256.  

Głosowanie: za – 7, przeciw – 5, wstrzymało się - 1.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXII/242/2012 (zał. nr 25). 

(Nie glosowali nieobecni na sali obrad: A. Jarosz, Z. Duda, G. Wnuk, T. Ludwin, D. Kołt, Z .Górska, G. Muskała 

oraz jedna osoba obecna na sali obrad).  

 
20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Kłodzku  

nr XXIV/208/2008 z dnia 26 czerwca 2008r.  w sprawie uchwalenia wieloletniego 

programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miejskiej Kłodzko, 

druk nr 257 (zał. nr 26). 

Radny Pan Tomasz śabski zapytał czy projekt tej uchwały jest zgodny z § 6 ust. 2 i ust. 4 

Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miejskiej Kłodzko. 

Wyjaśnień udzielił Pan Rafał Batóg. Co do punktu 2 §6 są tak ogólnie zapisane cele, które 

przyświecają sprzedaŜy lokalom mieszkalnym, Ŝe jak najbardziej jeŜeli mówimy o przemyślanej 
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prywatyzacji zasobu mieszkaniowego, to jest projekt uchwały, który był analizowany za nim został 

przedłoŜony Państwu sam pomysł sprzedaŜy tych lokali. Pozyskiwanie środków na nowe 

budownictwo i remonty posiadanych zasobów jak najbardziej ze sprzedaŜy zostaną pozyskane 

środki, oczywiście to nie są duŜe środki, bo jak wszyscy wiemy sprzedaŜ lokali następuje na 

zasadach określonych w uchwale i bonifikaty są tak duŜe, Ŝe te środki równieŜ są niewielkie, a co 

do racjonalnego gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminnym jest ten zasób w taki sposób 

gospodarowany od lat juŜ 21 takŜe w tym paragrafie 6 pkt 2 są bardzo ogólnie zakreślone ramy i 

według Pana Batoga ta zgodność jest. 

Odnośnie punktu 4 tego paragrafu myślnik pierwszy; nie wchodzi w rachubę bowiem w budynku 

tym nie ma lokali socjalnych. Myślnik drugi; równieŜ ten budynek nie jest przeznaczony do 

kapitalnego remontu, rozbiórki ze względu na zły stan techniczny lub, w którym przewidziana jest 

zmiana funkcji. Myślnik trzeci; w budynkach po remoncie kapitalnym – równieŜ nie, bo nie mówimy 

o takim, których najem związany jest ze stosunkiem pracy – w tym budynku Ŝaden z tych lokali nie 

jest związany z umową o pracę. 

Lokale socjalne, budynki z lokalami o standardzie lokali socjalnych, które po zwolnieniu ich przez 

dotychczasowych najemców  przeznaczone będą na lokale socjalne – równieŜ w tym wypadku nie 

wchodzi w rachubę – takŜe nie widać tu niezgodności.  Co do punktu 2 są to bardzo ogólnie 

zapisane ramy więc moŜna tutaj polemizować, zastanawiać się czy te cele są realizowane poprzez 

sprzedaŜ w ogóle lokali mieszkalnych jakichkolwiek, ale wyłączenie z zasobu w drodze tej uchwały, 

tego jednego budynku wraz z lokalami, jest jak najbardziej zasadne i realizuje cele tutaj zapisane.  

 
Po tych wyjaśnieniach Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił o przedstawienie opinii 

komisji merytorycznych. 

Przewodnicząca Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radna Pani Danuta Kołt 

poinformowała o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały zamieszczonego na druku nr 257. 

Pozytywną opinię wydała równieŜ Komisja Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego o czym poinformował przewodniczący komisji radny Pan Zygmunt śerkowski.  

Uwag i zapytań nie wniesiono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały przedłoŜonej na 

druku nr 257.  

Głosowanie: za – 10, przeciw – 1, wstrzymało się - 5.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXII/243/2012 (zał. nr 27). 

(Nie glosowali nieobecni na sali obrad: A. Jarosz, Z. Duda, G. Wnuk, T. Ludwin, G. Muskała). 
 
 

21. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „ZałoŜeń do planu zaopatrzenia w ciepło, 

energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Miejskiej Kłodzko”, druk nr 258 

(zał. nr 28). 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił o przedstawienie opinii komisji merytorycznych. 

Przewodnicząca Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radna Pani Danuta Kołt 

poinformowała o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały zamieszczonego na druku nr 258. 

Pozytywną opinię wydała równieŜ Komisja Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego o czym poinformował przewodniczący komisji radny Pan Zygmunt śerkowski.  

Uwag i zapytań nie wniesiono. 
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Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały przedłoŜonej na 

druku nr 258.  

Głosowanie: za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się - 1.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXII/244/2012 (zał. nr 29). 

(Nie glosowali nieobecni na sali obrad: A. Jarosz, Z. Duda, G. Wnuk, T. Ludwin, G. Muskała). 
 

22. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu 

lokalu uŜytkowego połoŜ. przy ul. Grottgera 8 w Kłodzku przez Burmistrza Miasta 

Kłodzka z dotychczasowym najemcą w trybie bezprzetargowym na czas 

nieokreślony, druk nr 259 (zał. nr 30). 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił o przedstawienie opinii komisji merytorycznych. 

Przewodnicząca Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radna Pani Danuta Kołt 

poinformowała o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały zamieszczonego na druku nr 259. 

Pozytywną opinię wydała równieŜ Komisja Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego o czym poinformował przewodniczący komisji radny Pan Zygmunt śerkowski.  

Uwag i zapytań nie wniesiono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały przedłoŜonej na 

druku nr 259.  

Głosowanie: za – 16, przeciw – 0, wstrzymało się - 0.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXII/245/2012 (zał. nr 31). 

(Nie glosowali nieobecni na sali obrad: A. Jarosz, Z. Duda, G. Wnuk, T. Ludwin, G. Muskała). 

 
23. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierŜawy nieruchomości przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowymi 

dzierŜawcami w trybie bezprzetargowym, druk nr 260 (zał. nr 32).  

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił o przedstawienie opinii komisji merytorycznych. 

Przewodnicząca Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radna Pani Danuta Kołt 

poinformowała o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały zamieszczonego na druku nr 260. 

Pozytywną opinię wydała równieŜ Komisja Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego o czym poinformował przewodniczący komisji radny Pan Zygmunt śerkowski.  

Uwag i zapytań nie wniesiono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały przedłoŜonej na 

druku nr 260.  

Głosowanie: za – 16, przeciw – 0, wstrzymało się - 0.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXII/246/2012 (zał. nr 33). 

(Nie glosowali nieobecni na sali obrad: A. Jarosz, Z. Duda, G. Wnuk, T. Ludwin, G. Muskała). 
 

24. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Kłodzka, 

druk nr 261 (zał. nr 34). 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Pan Stanisław Ferenc poinformował, Ŝe członkowie 

komisji rozpatrzyli skargę uznając ja za bezzasadną co chronologicznie i dokładnie opisane jest  

w uzasadnieniu.   

Uwag i zapytań nie wniesiono. 



 21

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały przedłoŜonej na 

druku nr 261.  

Głosowanie: za – 10, przeciw – 5, wstrzymało się - 1.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXII/247/2012 (zał. nr 35). 

(Nie glosowali nieobecni na sali obrad: A. Jarosz, Z. Duda, G. Wnuk, T. Ludwin, G. Muskała). 
 

25. Interpelacje i zapytania radnych.  

Nie zgłoszono interpelacji i zapytań. 

 

26. Wnioski i oświadczenia radnych.  

Radna Pani Celina Włodarczyk w imieniu mieszkańców zgłosiła problem dotyczący utrzymania 

porządku w rejonie targowiska miejskiego, a dokładnie samego wejścia na targowisko, tam gdzie 

stoi miejski telebim. Jest tam wysypisko śmieci. Pani radna interweniowała juŜ w tej sprawie  

u Komendanta StraŜy Miejskiej. 

Radny Pan Michał Piszko zgłosił wniosek m.in. do Pana Przewodniczącego o bardziej wnikliwą 

analizę odpowiedzi na interpelacje jakie udziela Pan Burmistrz radnym miejskim, a dokładnie 

dotyczy to odpowiedzi na interpelację Pana radnego, odpowiedź pochodzi z 12 kwietnia 2012 r.  

Pan radny chciał uzyskać kompletny wniosek aplikacyjny, który miasto złoŜyło w ramach naboru do 

RPO  - zwiększenie ruchu turystycznego na Dolnym Śląsku w ramach Wielkiego Kleszcza. 

Radny Pan M. Piszko odczytał cześć odpowiedzi na interpelację, Pan Burmistrz pisze, iŜ: ze 

względu na fakt, iŜ wniosek aplikacyjny zawiera informacje istotne dla wnioskodawcy pod kątem 

ubiegania się o dofinansowanie kolejnych etapów adaptacji obiektów twierdzy Kłodzko w ramach 

przyszłej perspektywy finansowej 2014 – 2020, które mogą okazać się kluczowe dla oceny 

wniosków podczas ogłaszania kolejnych konkursów przez Urząd Marszałkowski Województwa 

Dolnośląskiego nie jest zasadne udostępnianie całości wniosku o dofinansowanie projektu adaptacji 

Wielkiego Kleszcza. Ujawnienie uzasadnień, przesłanek oraz poszczególnych zapisów wniosku 

mogłoby naruszyć interes Gminy Miejskiej Kłodzko w kontekście rywalizacji konkursowej  

z pozostałymi wnioskodawcami zarówno z terenu subregionu ziemi kłodzkiej jak i z całego Dolnego 

Śląska. Mając jednak na uwadze kwestie związane z dostępem do informacji publicznej poniŜej 

przedstawiam podstawowe informacje jakie znalazły się we wniosku o dofinansowanie projektu  

z dnia 24 lipca 2009r. mające wpływ na budŜet Gminy Miejskiej Kłodzko. Umowa o dofinansowanie 

projektu oraz jakość obsługi ruchu turystycznego na terenie miasta.  

Pan Michał Piszko zwrócił uwagę na jedną rzecz, Ŝe jako radny, jako obywatel miasta powinien 

mieć większy dostęp do informacji publicznej.  Z całego wniosku otrzymał od Pana Burmistrza 

cztery strony. Są to dane ogólne. Postanowił Pan radny wystąpić do Urzędu Marszałkowskiego  

w ramach art. 10 ustawy o dostępie do informacji publicznej i otrzymał cały wniosek zawierający 

47 stron, jako obywatel Dolnego Śląska. Uwaga do Pana Przewodniczącego o to, aby zwracał 

baczniejszą uwagę na odpowiedzi jakie trafiają do radnych. JeŜeli Pan radny mailowo złoŜył takie 

zapytanie do UMWD i  otrzymuje cały wniosek ze wszystkimi danymi, a jako radny miasta Kłodzka 

(z opozycji) otrzymuje cztery kartki papieru, na których dane są po prostu śmieszne, to coś tutaj 

jest nie tak. Trzeba będzie wziąć pod uwagę jedną rzecz, Ŝe w trakcie spotkanie organizowanego  

w ramach strategii miasta Kłodzka, trzeba będzie zgłosić jeden z wniosków jako jeden z elementów 



 22

zagraŜających rozwojowi miasta:  mała dostępność i transparentność funkcjonowania władz  

publicznych w naszym mieście.  

Radny Pan Ryszard Wójcik zgłosił uwagę na przyszłość aby materiały, które trafiają do Pana 

Przewodniczącego typu programy czy bardzo obszerne opracowania nie trafiały do radnych na 7 dni 

przed sesją, ale wcześniej tak aby było wystarczająco duŜo czasu na zapoznanie się z nimi.  

Pan radny zwrócił się równieŜ z prośbą, aby wpłynąć na zarządców budynków przy ul. Korfantego  

i Połabskiej Ŝeby poczynili działania w celu wyeliminowania ochlapywania budynków, które 

niszczeją, gniją a przy tym wyglądają obskurnie.  

Zastępca Burmistrza Pan Henryk Urbanowski odnosząc się do powyŜszego problemu stwierdził, 

Ŝe interwencja jest konieczna jednak drogi te naleŜą do zarządu krajowego dróg i autostrad. 

Radna Pani Celina Włodarczyk przypomniała, Ŝe na poprzedniej sesji poddała pod rozwagę 

sprawę sprowadzenia ewentualnych inwestorów do Kłodzka po to, Ŝeby stworzyć miejsca pracy dla 

naszych mieszkańców. Pan Burmistrz sprawę podjął. Pani randa pyta więc na jakim etapie jest 

sprawa. 

Kolejna kwestia dotyczy obiektu Lunety śuraw dzierŜawionego Akademii Przygody. Cztery lata 

temu rada wizytowała obiekty. Od tamtej pory minęło bardzo duŜo czasu. Luneta śuraw po to 

została udostępniona stowarzyszeniu, Ŝe po wyremontowaniu będzie udostępniona turystom  

i mieszkańcom miasta Kłodzka. Pani radna oczekuje, aby zorganizowano kolejną wizytę na Lunecie 

śuraw i aby zostało spowodowane przez władze miasta udostępnienie tego obiektu dla 

zwiedzających turystów i mieszkańców miasta Kłodzka, a nie tylko dla małej grupy skupionej wokół 

stowarzyszenia Akademia Przygody. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz zaapelował do wszystkich radnych, którzy chcieliby wziąć 

udział w wycieczce na obiekt Lunety śuraw zgłaszali swój akces w biurze. W momencie kiedy 

zbierze się odpowiednia grupa, zostanie zorganizowane wspólnie wyjście.  

Radna Pani Celina Włodarczyk radnym, którzy nie są zorientowani wyjaśniła, Ŝe Stowarzyszenie 

Akademia Przygody dzierŜawi Lunetę śuraw juŜ 15 lat. Obiecywano 10 lat temu, Ŝe obiekt będzie 

udostępniony, obietnice takie teŜ padły 4 lata temu.  

 
27. Sprawy róŜne. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poinformował Wysoką Radę o tym, Ŝe otrzymał  

z Narodowego Funduszu Zdrowia informację, Ŝe  Pan Senator Stanisław Jurcewicz interweniował  

w sprawie rehabilitacji dzieci z zaburzeniami wieku rozwojowego, aby na terenie powiatu 

kłodzkiego takie usługi były czynione. NFZ odpowiedział, Ŝe Ŝaden podmiot z terenu powiatu 

kłodzkiego nie wystąpił z wnioskiem o realizację tego typu usług.   

Pan Przewodniczący dodał, Ŝe generalnie zaczyna brakować lekarzy i innych pracowników 

medycznych. 

Radny Pan Tomasz śabski poinformował, Ŝe z racji pełnienia funkcji Dyrektora Biura Poselskiego 

Posła Jakuba Szulca temat tzw. ośrodków wczesnych interwencji jest w toku. Przy współpracy ze 

starostwem czynione są starania, aby jeszcze w tym roku Narodowy Fundusz Zdrowia ogłosił 

konkurs uzupełniający w ramach którego mógłby wystartować podmiot z terenu powiatu 

kłodzkiego. Czy to się uda – czas pokaŜe, nie mniej jednak prace nad tym trwają.    

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz odczytał radnym Ŝyczeniach jakie złoŜył poseł Jakub Szulc  

z okazji Dnia Samorządu Terytorialnego. 
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Szanowni Państwo, Drodzy Samorządowcy, 

z okazji Dnia Samorządu Terytorialnego proszę przyjąć najlepsze Ŝyczenia wielu sukcesów, 

rozsądnych decyzji oraz zadowolenia z pracy na rzecz Małych Ojczyzn i ich mieszkańców. 

Samorząd terytorialny to jeden z filarów polskiej demokracji, funkcjonujący najbliŜej mieszkańców  

i wyraŜający ich głos. Jednocześnie to instytucja będąca partnerem – często wymagającym – dla 

instytucji państwowych. 

 Samorządy funkcjonują tak sprawnie dzięki Waszej pracy – wykonywanej z poczuciem misji 

i obowiązku, a jednocześnie z pełną znajomością problemów i potrzeb lokalnych społeczności.  

To właśnie Wasza praca zapewnia Małym Ojczyznom rozwój, a ich mieszkańcom bezpieczeństwo 

 i zrozumienie ich potrzeb. 

 Wszystkim samorządowcom serdecznie za to dziękuję i Ŝyczę wszelkiej pomyślności oraz 

sukcesów – zarówno w pracy samorządowej, jak i Ŝyciu osobistym. 

         Z powaŜaniem 

           Jakub Szulc 

 
śyczenia przesłała równieŜ Pani Poseł Agnieszka Kołacz - Leszczyńska.  
 
Radny Pan Adam Kwas poprosił o zwrócenie uwagi na ul. Zamiejską tam na zapleczu sklepu PSS 

na skrzyŜowaniu ulic Zamkowej i Zamiejskiej od lat jest duŜy bałagan, dzikie wysypisko śmieci. Pan 

radny interweniował u burmistrza otrzymał odpowiedź, Ŝe teren zostanie uporządkowany do końca 

maja. Maj juŜ się kończy, a teren nadal nie jest do końca uporządkowany. Sytuację nieznacznie 

poprawiły wcześniejsze interwencje w StraŜy Miejskiej. 

Radny Pan Adam Kwas poinformował, Ŝe zmarł Pan Janusz Cykowski były radny tego miasta, 

człowiek  oddany wielu sprawom ludzkim, aktywny, z którym często  się nie zgadzano, którego 

jednak obecność i działalność przyniosła wiele dobrego naszemu miastu, dlatego teŜ prosi Pan 

radny Kwas o uczczenie jego pamięci chwilą ciszy. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz odpowiedział, Ŝe uczyniono to zaraz po rozpoczęciu obrad 

sesji.  

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz udzielił głosu Panu  Markowi Szpakowi – Prezesowi Spółki 

„Wodociągi Kłodzkie” pytając jednocześnie czy woda w Kłodzku będzie droŜsza.  

Pan Marek Szpak wyjaśnił, Ŝe Zarząd Spółki nie planuje Ŝadnych podwyŜek wody. Ostatnia 

podwyŜka wody, która była przez radę akceptowana w ubiegłym roku została wdroŜona.  

W międzyczasie równieŜ Urząd Antymonopolowy sprawdzał zasadność tej podwyŜki jak równieŜ 

koszty uwzględnione w tej podwyŜce. Cały proces Urząd Antymonopolowy zaakceptował. Nie 

przewiduje się Ŝadnych podwyŜek.  Zarząd Spółki przygotował stosowne oświadczenie, które ukaŜe 

się w mediach jak równieŜ zostanie dostarczone wszystkim odbiorcom, aby uspokoić sytuację.  

Pan Marek Szpak odczytał treść oświadczenia: 

Zarząd Spółki „Wodociągi Kłodzkie” informuje, iŜ nie są planowane podwyŜki cen związane  

z dostarczaniem wody i odbiorem ścieków dla mieszkańców miasta Kłodzka. Informujemy, iŜ na 

podstawie Uchwały nr XIV/170/2011 z dnia 24 listopada 2011r. dotyczącej zatwierdzenia 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Miejskiej 

Kłodzko wprowadzane podwyŜki cen w pełni umoŜliwiają prowadzenie działalności spółki realizację 

zadań własnych Gminy Miejskiej Kłodzko. 
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Pan Marek Szpak poinformował, Ŝe Zarząd Spółki nie będzie występował z wnioskiem do 

Burmistrza o te podwyŜki. Jak długo  będą utrzymane ceny wody? Oczywiście trzeba śledzić koszty. 

Koszty, które mogą znaleźć się w taryfach muszą być uzasadnione, natomiast w tej chwili takich 

moŜliwości Zarząd Spółki nie widzi. 

 
28. Zakończenie sesji. 

 
Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Piotr 

Brzostowicz zamknął obrady XXII sesji Rady Miejskiej mówiąc: „Zamykam obrady XXII sesji Rady 

Miejskiej  w Kłodzku”.   

 
Zakończenie sesji nastąpiło o godz. 15:30. 
 

 

Protokół sporządziła:  

Barbara Gargasz 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku 

 
            Piotr Brzostowicz 
 
 
 


